
Протокол № 11/2021 від 31.05.2021 
засідання Вченої ради Фізико-технічного інституту 

НТ.УУ «КПІ імені Ігоря Сікорського»

Були присутні 16 з 23 (явочний лист додається):
О.Д. Василенко, С.О. Воронов, М.В. Грайворонський, В.В. Іванова, 

Т.В. Литвинова, Є.А.Мачуський, С.О. Носок, О.М. Новіков, С.М. 
Пономаренко, Д.О. Прогонов, М.М. Савчук, С.А. Смирнов, І.М. Терещенко, 
А.А. Халатов, Г.О. Южакова, С.В. Яковлев

Порядок денний:

1. Про співпрацю із Самсунг Електронікс Україна Компані та підписання 
договору про дуальну освіту (голова вченої ради О.М. Новіков)

2. Про оновлення складів НМК згідно розпорядження по КПІ 84/2021 від 
25.05.2021р. ( заступник голови вченої ради Т.В. Литвинова)

3. Про нові стандарти освіти по спеціальності 125 Кібербезпека на рівні 
магістра, оновлення відповідних освітніх програм, навчальних планів і 
робочих навчальних планів ФТІ (заступник директора ФТІ С.А. Смирнов)

4. Про основні етапи вступної кампанії та готовність до вступу в аспірантуру 
(Н.О. Гордейко, І.М. Терещенко)

5. Про результати опитування журналом Forbes роботодавців щодо якості 
навчання та рейтинг «100 кращих факультетів України» (голова вченої ради 
О.М. Новіков)

Різне:
- про пропозиції ФТІ щодо проекту Переліку наукових спеціальностей 
МОН (С.А. Смирнов)
- про стан розробки ОПП/ОНП англійською мовою (С.А. Смирнов)
- про оновлення положень ФТІ і кафедр (Т.В. Литвинова)
- про стан підготовки робочих навчальних планів на 2021-2022н.р.
(Т.В. Литвинова)
- про відпустки та підготовку методичного забезпечення до нового 
навчального року (Т.В. Литвинова)
- рекомендації щодо вступу до аспірантури

1. Слухали: Голову Вченої ради Новікова О.М. про співпрацю з 
компанією Самсунг Електронікс Україна Компані та підписання договору 
про дуальну освіту. Дуальна форма здобуття вищої освіти - це спосіб 
здобуття вищої освіти, що передбачає поєднання навчання осіб у закладах 
освіти з навчанням на робочих місцях на підприємствах, в установах і 



організаціях для набуття певної кваліфікації на основі договору про 
здійснення навчання за дуальною формою здобуття вищої освіти. Основні 
завдання дуальної освіти:

- удосконалення практичної складової освітнього процесу;
- підвищення якості підготовки фахівців відповідно до реальних вимог 

ринку праці;
- посилення ролі роботодавців у системі підготовки кваліфікованих 

кадрів;
- підвищення рівня конкурентоздатності випускників ФТІ в умовах 

глобалізації;
- підвищення мотивації здобувачів вищої освіти до навчання.

Наразі йдуть перемовини щодо підписання договору щодо проведення 
дуальної форми освіти на старших курсах з компанією Самсунг Електроніко 
Україна Компані. В даний час відбувається активна співпраця з компанією в 
рамках проходження практики та виконання дипломних робіт студентами 
ФТІ.

Ухвалили:
Прийняти до відома. В найближчі терміни організувати підписання 

договору щодо дуальної освіти та налагодити форму здобуття вищої освіти за 
дуальною формою старших курсів. Продовжувати співпрацю в рамках 
проходження практики та виконання бакалаврських та магістерських 
дипломних робіт.

2. Слухали: заступника Голови Вченої ради Литвинову Т.В. про 
оновлення складів НМК згідно розпорядження по КПІ 84/2021 від 
25.05.2021р.

Ухвалили:
Прийняти до відома. Завідувачам кафедр розглянути розпорядження на 

засіданнях кафедр та надати Вченій раді ФТІ для затвердження оновлені 
склади комісій.

3. Слухали: заступника директора ФТІ Смирнова С.А. про нові стандарти 
освіти по спеціальності 125 Кібербезпека на рівні магістра, оновлення 
відповідних освітніх програм, навчальних планів і робочих навчальних 
планів ФТІ

Ухвалили:
Прийняти до відома. Завідувачам профільних кафедр на найближчому 

засіданні переглянути та обговорити нові стандарти, та оновити відповідні 
освітні програми, навчальні і робочі плани відповідно нових стандартів.

4. Слухали: заступника директора ФТІ Терещенка І.М. та відповідальну 
за аспірантуру ФТІ Гордійко Н.О. про основні етапи вступної кампанії та 
готовність до вступу в аспірантуру Фізико-технічного інституту.



Ухвалили:
Прийняти до відома.
5. Слухали: голову Вченої ради Новікова О.М. про результати 

опитування журналом Forbes роботодавців щодо якості навчання та рейтинг 
«100 кращих факультетів України». За рейтингом журналу Forbes Навчально- 
науковий Фізико-технічний інститут Національного технічного університету 
України імені Ігоря Сікорського визнано кращим в Україні за номінацією 
"Точні науки" за 2021 рік 

.
https://forbes.ua/ru/ratings/reyting-fakultetiv- 

13042021-1356

Обговорено зауваження стейкхолдерів щодо фізико-математичної 
підготовки в Україні:

• у студентів в Україні практично немає доступу до сучасних досліджень 
та розробок, як у їхніх колег у країнах ЄС,

• українські технічні виші не орієнтовані на бізнес.
Ухвалили:
• підтримувати високий рівень фізико-математичної підготовки, що 

базується на принципах фізико-технічної освіти
• продовжувати і розвивати співробітництво з високотехнологічним 

корпораціями Samsung, Huawei в різних формах (практика, дуальна освіта, 
виконання науково-дослідних робіт), залучати до навчального процесу 
професіоналів-практиків, які добре знають компетентності, необхідні 
роботодавцям.

6. Слухали: заступника директора ФТІ Смирнова С.А. про пропозиції ФТІ 
щодо проекту Переліку наукових спеціальностей МОП

Ухвалили:
Прийняти до відома.

Різне:
7. Слухали: заступника директора ФТІ Смирнова С.А. про стан розробки 

ОПП/ОНП англійською мовою. Наразі ведеться активна робота кафедр.
Ухвалили:
Прийняти до відома.
8. Слухали: заступника Голови Вченої ради Литвинову Т.В. про 

оновлення положень ФТІ і кафедр
Ухвалили:
Прийняти до відома. Найближчим часом необхідно підготувати оновлені 

проекти положень.
9. Слухали: заступника Голови Вченої ради Литвинову Т.В. про стан 

підготовки робочих навчальних планів на 2021-2022н.р.
Ухвалили:
Прийняти до відома.

https://forbes.ua/ru/ratings/reyting-fakultetiv-13042021-1356


10. Слухали: заступника Голови Вченої ради Литвинову Т.В. про 
відпустки та підготовку методичного забезпечення до нового навчального 
року

Ухвалили:
Прийняти до відома. До відпустки кожним науково-педагогічним 

працівником має бути підготовлений пакет методичного забезпечення з 
дисциплін які він викладає, особливо це стосується силабусів. Завідувачам 
кафедр взяти під особистий контроль підготовку пакету методичного 
забезпечення.

11. Слухали: в.о. завідувача кафедри інформаційної безпеки к.ф.-м.н., 
доц. Грайворонського М.В. про рекомендацію Скірдіна Євгенія 
Олександровича до вступу в аспірантуру очної денної форми навчання зі 

доцента кафедри інформаційної безпеки, к.ф.-м.н., с.н.с. Смирнова С.А.
Ухвалили: рекомендувати до вступу в аспірантуру очної денної форми 

навчання Скірдіна Євгенія Олександровича зі спеціальності 125 
Кібербезпека та призначити науковим керівником доцента кафедри 
інформаційної безпеки, к.ф.-м.н., с.н.с. Смирнова С.А.

Вчений секретар

Голова Вченої Ради
5Z ДГ Z0Z1

Олексій НОВІКОВ

Світлана НОСОК


